
 
 

21. marts 2014 

 

 

I medfør af § 37, stk. 1 sender jeg hermed følgende spørgsmål til Naalakkersuisut: 

 

1. Naalakkersuisoq for Familie og Justits fremlagde under mandagens borgermøde i 

Katuaq, at Naalakkersuisut er igang med at arbejde med det formål at oprette store 

tiltag i Sisimiut på handikapområdet. Ligesom hun sagde, at IPIS (videns- og 

rådgivningscenter for handikappede) der gennem en årrække er blevet udviklet under 

Namminersorlutik Oqartussat i Nuuk er under planlægning til at skulle blive flyttet til 

Sisimiut. Er opgaverne udført alene af Naalakkersuisut? 

2.  Er Familieudvalget eller Finansudvalget blevet informeret om dette arbejde? 

3.  Såfremt de nævnte udvalg er blevet informeret, hvornår blev de så informeret? 

4. Hvordan er kommunalbestyrelsen i Qeqqata Kommunia, som også har en del 

medlemmer i Maniitsoq, blevet informeret? Har Naalakkersuisut holdt møde med 

kommunalbestyrelsen? 

5. Det er Naalakkersuisuts mål at sprede opgaver/arbejdspladser ud til kysten med 

henblik på, at udvikle byer som er blevet nedprioriteret de seneste år. Gælder det også 

i den konkrete sag? 

6. Hvad har Naalakkersuisut så tænkt sig, at gøre for at udvikle de byer som er blevet 

forsømte de seneste år? Kommer der nye tiltag?  

 (Ruth Heilmann, Siumut) 

Begrundelse 

Da jeg blev overrasket over de nye oplysninger under borgermødet i Katuaq, spørger jeg. Det er på 

sin plads at sætte spørgsmålstegn, om der er sammenhæng i Naalakkersuisuts målsætninger. Vi har 

nemlig været fortrøstningsfulde og glade for, at man nu vil begynde med, at udvikle de byer som 

gennem en årrække har været forsømte. Mange arbejdspladser er nemlig flyttet til Sisimut fra 

Maniitsoq. 

 



 

Maniitsoq har gennem en årrække været førende, med masser af erfaringer indenfor 

handikapforsorg. Selvfølgelig er Paamiut, Qaqortoq, Ilulissat, Aasiaat og andre byer med i 

udviklingen. Jeg vil gerne vide, om de nævnte byer har været medtænkt i vurderingerne, og jeg 

ønsker også at vide hvilken instans der har stået bag vurderingerne. På trods af, at jeg er medlem af 

Siumut er denne sag bare forbigået mig. Jeg er jo heller ikke medlem af familieudvalget. Jeg ønsker 

at få viden, om hvor langt man er i processen og ønsker en redegørelse fra Naalakkersuisoq for 

Familier- og Justits. 

 

Da jeg ikke finder det passende, at arbejdet med handikappede alene skal udføres med 

udgangspunkt fra Sisimiut, sender jeg hermed nærværende spørgsmål. 

 

Jeg kræver at mine spørgsmål besvares indenfor 10 arbejdsdage. 

 

 


